
ROMANIA 
JUDEJUL BISTRIJA-NASAUD 
UAT • COMUNA ~IEUT 
CONSILIUL LOCAL 
Nr.AG/251/1 din 26 lanuarie 2023 

PROCES - VERBAL 
incheiat azi, Joi 26 lanuarie 2023, cu ocazia sedin\ei ORDINARE a Consiliului local $ieu\. 

?er.) 

Din totalul de 11 consilieri locali in func\ie, la sedin\a Consiliului local, sunt prezen\i 10 consilieri locali 
respectiv:- Andrecuf llie-lulian, Cotoc /ulian, Cre/a Petru, Dumbravn loan, Olar Parlenie, Simionca Gavril, Simionca 
Florin-lone/, Simionca loan, Simioanca Marin-Grigore Socaciu Dumitru-Marius, lipsa fiind un consilier local 
$oimu9an loan. 

Sedin\a consiliului local este publica 9i se desfa§oara in sala de sedin\e a Consiliului local $ieu\, cu 
prezen\a fizica a consilierilor locali. 

Convocarea s-a facut in baza Dispozitiei primarului comunei Sieut nr.13 din 20.01.20223, prin Convocatorul 
nr.198 din 20.01.2023 9i lnvita\ia nominala la sedin\a nr.1898/1 din 20.01.2023, inaintata fiecarui consilier local, in 
parte, precum si invitatiilor la sedin\a de consiliu local. 

Publicarea sedin\ei 9i a proiectului ordinii de zi, s-a facut in conformitate cu prevederile Legii nr.52/2003, 
prin afi§are la avizierul institu\iei §i prin publicarea pe site-ul Primariei comunei $ieu\. 

La sedin\a participa de drept domnul Ivan Mihai-Gheorghe, Primarul comunei $ieu\ 9i domnul Galea 
Dumitru, Secretarul general comunei. 

Ca invita\i participa domnul contabil sef Simionca Alexandru, consilier superior, in cadrul aparatului de 
specialitateac al primarului comunei $ieu\. 

Secretarul general al comunei arata ca este intrunit cvorumul legal, 9edin\a este statutara, §i 19i poate 
lncepe si desfasura lucrarile. 

'in conti~uare presedintele de sedinta, spune spre aprobare, urmatorul: 

PROIECT DE ORDINE DE ZI: 

1. Aprobarea procesului verbal al sedin\ei ordinare a Consiliului local al comunei Sieut din 22 Decembrie 
2022; - prezentare: Secretarul general al comunei $ieu\; 

2. Proiect de hotarire nr.3543 din 30.12.2022, privind organizarea re\elei 9colare a unita\ilor de inva\amant 
preuniversitar de stat din cadrul comunei $ieu\, pentru anul 9colar 2023-2024; 

- lni\iator: Primarul comunei $ieu\; 
-Aviz comisii: Comisiile de specialitate ale Consiliului local; 

3. Proiect de hotarare nr.5 din 03.01.2023, privind aprobarea bugetului local al comunei $ieu\, pe anul 2022; 
- lni\iator: Primarul comunei $ieu\; 
-Aviz comisii: Comisiile de specialitate ale Consiliului local; 

4. Proiect de hotarare nr.123 din 13.01.2023, privind aprobarea Actului Adi\ional nr. 1 la Contractul de 
Asociere lncheiat lntre Jude\ul Bistri\a-Nasaud, municipiul Bistri\a, ora9ele 9i comunele din jude\ul Bistri\a-Nasaud 
pentru realizarea proiectului ,,Management integral al de9eurilor In jude\ul Bistri\a-Nasaud", la data de 10.04.2008; 

- lni\iator: Primarul comunei $ieu\; 
-Aviz comisii: Comisiile de specialitate ale Consiliului local; 

5. Proiect de hotarare nr.124 din 13.01.2023, privind aprobarea Memoriului tehnico-economic 9i a 
indicatorilor tehnico-economici ai proiectului ,,Recipiente de colectare a de9eurilor pentru Dezvoltarea 9i 
Modemizarea Sistemului de Management Integral al De9eurilor din Jude/ul Bistri/a-Nasaud" In vederea finan\arii prin 
POIM 2014-2020; 

- lni\iator: Primarul comunei $ieu\; 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate ale Consiliului local; 

6. Proiectul de hotarare nr.125 din 13.01.2023, privind aprobarea modificarii Statutului 9i a Actului constitutiv 
al Asocia\iei de Dezvoltare lntercomunitara pentru gestionarea integrata a de9eurilor municipale in jude\ul Bistri\a
Nasaud; 

- lni\iator: Primarul comunei $ieu\; 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate ale Consiliului local; 

7. Proiectul de hotarare nr.150 din 17.01.2023, privind aprobarea unor demersuri In vederea preluarii In 
proprietatea comunei $ieu\ a Cabanei Frumu§ica de la Asocia(ia Crescatorilor de Taurine $ieu\ 

- lni\iator: Primarul comunei $ieu\; 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate ale Consiliului local; 



8. Proiectul de holarare nr. 183 din 18.01.2023, privind aprobarea documenta\iei tehnice de dezmembrare a 
imobilului lnscris in CF 29255 $ieu\, cu numar cadastral 29255, ln supralata de 5084 mp, situat in intravilanul 
localita\ii Sebi9, 

- lni\jator: Primarul comunei $ieu\; 
-Aviz comisii: Comisiile de specialitate ale Consiliului local; 

9. Diverse; 
Supus la vol, proiectul ordini de zi, este aprobat cu un numar de 10 voturi ,,Pentru" nici un vol ,,Tmpotriva" 9i 

nici o ,,Abfinere" de catre cei 10 consilieri locali, ln lunc\ie, prezen\i la sedin\a. 
Pre9edintele de sedin\a solicita prezentarea punctului 1, din ordinea de zi, respectiv: 
1.Aprobarea procesului verbal al sedintei ordinare a Consiliului local al comunei Sieut din 22 Decembrie 

2022; 
Domnul Gotea Dumitru, Secretarul general al comunei, arata ca Procesul verbal al sedin\ei ordinare a 

Consiliului local din 22.12.2022, a lost comunicat consilierilor locali, o data cu invita\ia la sedin\a 9i este in mapa de 
sedin\a a fiecarui consilier local. 

Domnul Socaciu Dumitru Marius arata ca la sedinta anterioara a solicilal o situatie cu pa9unile comunele 9i 
cu contractele in derulare 9i contractele care expira la 31 decembrie 2022, situa\ie care nu aprimito pana in prezent. 

Domnul Gotea Dumitru arata ca acesta solicitarea a lost cuprinsa in procesul verbal 9i considera ca nu este 
o obiectiune la prosesul verbal. 

Domnul Simionca loan intervine si arata ca este necesar ca in luna lebruariei sa se vina cu un proiect de 
holarare ln consiliu local, privind lnchirierea pa9unilor. 

Presedintele de sedin\a opreset aceste discu\ii 9i dupa ce conslala ca nu sun! alte obiec\iuni, comentarii, la 
procesul-verbal al sedinlei anterioare 11 supune la vol, ln forma prezentata. 

ln urma votului, 
0

procesul verbal este aprobat cu un numar de 10 voturi ,,Pentru, nici un vol "lmpotriva" 9i nici 
o "Abfinere", din totalul de 10 consilieri locali ln lunctie, perezenti la sedin\a. 

ln conlinuare presedintele de sedinta, solicit~ prezentar~a spre dezbatere 9i aprobare documentele cuprinse 
la punctul 2, din ordinea de zi, respectiv: 

2. Proiect de hotarire nr.3543 din 30.12.2022, privind organizarea retelei scolare a unitatilor de lnvatamant 
preuniversitar de stat din cadrul comunei Sieut pentru anul scolar 2023-2024 

Se prezinta rapoartele de avizare lavorabila, ale Comisiilor de specialitale ale Consiliului local, privind 
proiectului de hotarare, supus dezbateri, Iara nici un amendamenl 9i/sau propunere de modificare, adusa acestuia. 

Se prezinta Proiectul de hotarare cu precizarea ca materialul supus dezbateri de la aces! puncl din ordinea 
de zi, este ln mapa de sedin\a a fiecarui consilier local. 

Releratul de aprobare al acestuia, este prezentat de domnul primar Ivan Mihai Gheorghe, ln calitate de 
initiator, care arata molivul pentru care a lost initial aces! proiect de hotarare 9i solicita aprobarea acestuia. 

Raportul de specialitate 9i necesilatea aprobari acestui proiect este prezental de domnul Gotea Dumitru 
secrelarul general al comunei $ieu\ care prezinta proiect de organizare a re\elei 9colare a unila\ilor de lnva\amanl 
preuniversitar de stat din cadrul comunei $ieu\, pentru anul 9colar 2023-2024, percum 9i numarul de elevi pe fiecare 
scoala ln parte, cominucat de conducerea $coli gimnaziale $ieu\ 

Presedintele de sedin\a, solicita daca sun! inlerven\i 9i obiec\i la cele prezentate la aces! punct. 
Dupa ce presedintele de sedin\a, constata ca nu sun! interven\i, obiec\ii, discu\ii sau lntrebari, supune la vol 

proiectul de hotarare, in forma propusa de primarul comunei. 
Secretarul comunei anun\a ca proiectul de hotarare poate fi aprobat cu majoritate absoluta 9i numarul de 

voturi necesar adoptari acestui proiect de hotarare. 
ln urma votului proiectul de holarare, este aprobat, cu un numar de 10 voturi ,,Pentru, nici un vol "lmpotriva" 

9i nici o '.'Ab/inere", din totalul de 10 consilieri locali in lunc\ie, perezen\i la sedin\a de consiliu local. 
In continuare presedintele de sedinla, solicita prezentarea spre dezbalere 9i aprobare documentele cuprinse 

la punctul 3, din ordinea de zi, respectiv: 
3. Proiect de hotarare nr.5 din 03.01.2023, privind aprobarea buqetului local al comunei Sieut, pe anul 2022; 
Se prezinta rapoartele celor doua comisii de specialitate respectiv, Comisia pentru administralie pub/ica 

/ocala, juridica si de disciplina, apararea ordinii si finis/ii pub/ice si a drepturilor cetatenilor 9i Comisia pentru 
invatamant, sanatate si familie, munca si protectie sociala, activitali socia/-cu/lurale, culte si prolectia copiilor, care 
conform rapoartelor au dat avizabil lavorabil proiectului de hotarare, supus dezbateri, Iara nici un amendament 

9i/sau propunere de modificare, adusa acestuia. 



Comisiei pentru programe de dezvoltare economico-sociala, buget-finanje, administrarea domeniului public 
§i privat al comunei, agriculture, gospodarire, protecjia mediului, comer/ si urbanism din cadrul consiliului local, 
prezinla avizul favorabil al proiectului de hotarare 9i al proiectului de bugel pe anul 2023, cu o modificare a cifrelor 
din partea de cheltueili din proiectul bugetul local pe anul 2023 prin faptul ca au aprobat in comisiei, un amendament 
depus de trei consilieri locali(Dumbravan loan, Simionca Marin-Grigore 9i Simionca loan) prin care sa se distribuie 
din suma totala de 450 mii lei de la Cap.670250SD-,,Alle servicii in domeniul culturi recreieri 9i re/igiei", pentru 
amenjare pare de joaca pentru pre9colari la $coala gimnaziala $ieu\ (intre localul 9colii si gardul cabinetului medical 
iar pe partea din spate pana la anexele 9colare) suma de 50 mii lei, 9i la infrastructura rutiera(Drum agricol Lunca 
Sebi9, Drum agricol $ieuf Braniste-Podirei, Drum agricol Creang, Drum agricol Gura ~ofani 9i Drum agricol Sebi9 
Delnifi), suma de: - 400 mii lei, aviz aprobat in Comisiei cu§ voturi ,,Pentru'', Q voturi ,,lmpotriva" si Q ,,Abjineri din 
totalul de § membri, cu propunere de modificare a bugetului local, pentru discutarea ~i aprobarea lui, in plenul 
sedin\ei Consiliului local al comunei $ieu\. 

Referatul de aprobare al acestuia, este prezentat de domnul primar Ivan Mihai Gheorghe, in calitate de 
initiator, care arata motivul pentru care a fost initial aces! proiect de hotarare precum 9i bugetul local pe anul 2023 
9i solicita aprobarea acetora in forma redactata 9i prezentata 9i sedin\a Consiliului local. 

Raportul de specialitate 9i necesilatea aprobari acestui proiect este prezentat de domnul Simionca 
Alexandru, consilier superior - contabil sef, care prezinta proiectul de bugel local al comunei $ieu\, pe anul 2023, 
ala! la partea de venituri, cat 9i la partea de cheltuieli. 

La partea de venituri, prezinta ce sume s-au primit de la Bugetul de stat, prin Administra\ia Jude\eana a 
Finan\elor Publice Bistri\a-Nasaud, ce sume s-au primit de la Consiliul Judetean Bislrita-Nasaud, precum 9i ce 
venituri sun! cuprinse a se realiza din veniturile proprii (impozitele 9i taxele locale). Pe parcursul prezentari cifrelor 
din proiectul de buget al comunei, pe anul 2023, ala! la partea de venituri, cat 9i parte de cheltulei 9i pe partea de 
investi\ii, consilieri locali adreseaza intrebari privind aceste cifre 9i domnul Simionca Alexandru, conlabil sef, le 
raspunde acestora, cu cifre, unde 9i cum sun! cuprinse acestea 1n bugetul comunei. 

Sun! discu\i 1n consiliu local pe tema fondurilor cuprinse 1n bugetul comunei la persoanele cu handicap grav 
din cadrul comunei in care sens se arata de catre domnul Simionca Alexandru, ca 90% din aceasla suma este de la 
bugetul de stat 9i 10% din bugetul local. Consilieri locali doresc sa cunoasca care sunt de /apt persoanele cu 
handicap din cadrul comunei, beneficiare de aceste drepturi. 

Domnul Dumbravan loan prezinta un amendament care este semnat de lrei consilieri locali 9i inregistral la 
nr. 234 din 26.01.2023 prin care au propus modificarea bugetului local la partea de cheltuieli 9i suma de 450 mii lei, 
cuprinsa pentru capela mortuara din $ieu\ sa fie distribui\i la alte capitole bugetare, pe motiv ca nu s-a aprobat in 
consiliu local un proiect pentru aceasta investi\ie. 

Domnul primar considera ca bugetul local al comunei $ieu\ pe anul 2023, este bine inlocmit 9i sus\ine sa fie 
aprobat in forma propusa de el, fara nici un amendament. Arata ca la Sebi9 pentru capela au fost da\i din partea 
comunei suma de 450 mii lei, motiv pentru care a cuprins aceia9i suma si pentru satul $ieu\ 9i la tel considera a da si 
la celelate sate din comuna 

Domnul primar arata ca loca\ia capelei inca nu este batuta in cuie, dar considera necesar a se aloca ace9ti 
bani pentru aces! obiecliv in bugetul local, fiind o suma similara cu cea de la Sebi9. Dupa ce se vor ob\ine avizele 
necesare de la Mediu, DVV 9i Direclia de sanatate publica se va stabili amplasamantul acesteia. 

Sun! discu\i pe tema amplasamentului capelei 1ntre ,domnul Ivan Mihai Gheorghe, primarul comunei 9i 
domnul Dumbravan loan, care arata ca amplasamentul capelei este stabilil, din moment ce este cuprins 1n lista de 
investi\i, transformare cladire 1n capela mortuara 9i locul acesteia se 9tie deja, numai nu se recunoa9te, fiind foarte 
aproape de casele de locuit, din jurul acesteia. 

Domnul Dumbravan loan sus\ine faptul ca capelele mortuare se construiesc de regula, 1n cimitirele satelor 9i 
nu 1n intravilanul acestora, unde 1n apropiere exista case de locuit. 

Domnul Simionca loan arala ca 9i 1n alte tari din afara, sunt capele, dar nu 1n localita\i 9i acestea sun! la 
marginea localita\iilor. 

Domnul Socaciu Dumitru-Marius, arata ca se pot accesa fonduri Europene pentru construirea de capele 9i 
sa nu se foloseaca bani din bugetul local. 

Domnul primar arata ca din fonduri Europene, nu sunt prevezute fonduri, la comune, pentru construirea de 
capele. Din fondurile Europene s-au dat bani la unele comune prin GAL-uri a9a cum a primil 9i comuna $ieu\, pentru 
Centrul civic, dar 1n majorilalea comunelor, unde s-au facut, s-au construit capele s-au facut din fonduri propri. 

Domnul Socaciu Dumitru-Marius sus\ine ca fondurile pentru conslruirea capelei sa fie folositi 9i redistribui\i 
in alta parte, de exemplu: pentru amenajarea unui loc de joaca pentru copii, la Scoala $ieu\, pentru prescolari de la 
gradini\a, care este foarte necesar. 



Presedintele de sedin\a supune la vol amendamentul privind modificarea bugetului local pe anul 2023 
propus qe cei trei consilieri locali(Dumbravan loan, Simionca Marin-Grigore $i Simionca loan). 

In urma votului amendamentul, privind modificarea bugetului local pe anul 2023, este respins, cu un numar 
d_e 4 voturi "Pentru"(Dumbrilvan loan, Simionca Marin-Grigore, Simionca loan 9i Socaciu Dumitru-Marius) $i 6 voturi 
,,/mpotriva"(Andrecu/ Ifie-Julian, Catoe Julian, Cre/a Petru, Olar Partenie, Simionca Florin-lone/ 9i Simionca Gavril) $i nici o 
,,Ab/inere", din totalul de 10 consilieri locali, prezen\i la sedin\a de consiliu local. 

Domnul Dumbravan loan sus\ine a se cuprinde in procesul verbal de sedin\a ca amplasamentul acestei 
capele, nu este stabilit. 

Domnul Olar Partenie care arata ca acum aprobam bugetul local 9i nu amplasamentul capelei. 
Domnul primar arata ca pentru amenajarea 9i dotarea locului de joaca pentru copii de la Gradini\a $ieu\, sunt 

prevazuti bani, in alt capitol bugetar din bugetul pe anul 2023, precum 9i pentru refacerea gardului, dinspre Dedean 
Vasile 9i construirea unui gard la terenul de fotbal din curte scolii, pentru a nu se mai deteriora pere\i dinspre curte a 
cladiri, lucrari propuse a se realiza in aces! an. 

Dupa ce presedintele de sedin\a, constata ca nu sun! alte interven\i, obiec\ii, discu\ii sau intrebari, supune 
la vat, proiectul de hotarire privind aprobarea bugetului local pe anul 2023, in forma propusa de primarul comunei. 

in urma votului proiectul de hotarare privind rectificarea bugetului local, este respins, cu un nu mar de 6 voturi 
,,~entru"(Andrecu/ llie-lulian, Catoe Julian, Cre/a Petru, Olar Partenie, Simionca Florin-lone/ 9i Simionca Gavril) 9i 4 voturi 
,,/mpotriva" (Dumbravan loan, Simionca loan, Simioanca Marin-Grigore 9i Socaciu Dumitru-Marius) si nici o ,,Ab/inere", din 
totalul de 10 consilieri locali, prezen\i la sedin\a de consiliu local. 

Domnul Simionca loan, solicita aprobare consiliului local de a parasi sala de sedin\a, motivat de faptul ca 
trebuie sa participe la o inmormantare din familie, care este aprobata de consiliu local cu majoritate de voturi. Raman 
in continuare in sala de sedinta, un numar de 9 consilieri locali in functie 

in continuare presedintele de sedinta, solicita prezentarea sp(e dezbatere 9i aprobare documentele cuprinse 
la punctul 4, din ordinea de zi, respectiv: 

4. Proiect de hotarare nr.123 din 13.01.2023, privind aprobarea Actului Aditional nr. 1 la Contractul de 
Asociere incheiat intre Judetul Bistrita-Nasaud, municipiul Bistrita, orasele si comunele din judetul Bistrita-Nasaud 
pentru realizarea proiectului ,.Management integral al deseurilor in judetul Bistrita-Nasaud", la data de 10.04.2008; 

Se prezinta rapoartele de avizare favorabila, ale Comisiilor de specialitate ale Consiliului local, privind 
proiectului de hotarare. supus dezbateri, Iara nici un amendament ~ilsau propunere de modificare, adusa acestuia. 

Se prezinta Proiectul de hotarare cu precizarea ca materialul supus dezbateri de la aces! punct din ordinea 
de zi, este in mapa de sedin\a a fiecarui consilier local. 

Referatul de aprobare al acestuia, este prezentat de domnul primar Ivan Mihai Gheorghe, in calitate de 
initiator, care arata motivul pentru care a fast initial aces! proiect de hotarare 9i solicita aprobarea acestuia. 

Raportul de specialitate 9i necesitatea aprobari acestui proiect este prezentat de domnul Galea Dumitru 
Secretarul general al comunei $ieu\ care arata faptul ca aces! proiect de hotarare cat 9i cele prevazute la punctele 
5 9i 6 din ordine de zi, sun! legate unele de allele 9i sun! solicitate de Asociatia de Dezvoltare lntercomunitara pentru 
Gestionarea lntegrata a De9eurilor Municipale in Jude\ul Bistri\a-Nasaud, intrucat se inten\ioneazaa a se accesa un 
proiect prin PNRR, de achizi\ionarea de pubele pentru deseurile reciclabile la nivelul jude\ean 9i 9i in aces! fel fiecare 
comuni, din jude\, membra, trebuie sa aprobe aceste proiecte de hotarare, urmand ca ulterior a se supune dezbatari 
9i aprobari la nivel judetean in cadrul A.GA A.D.I. De9euri Bistri\a-Nasaud, in care comuna este reprezentata de 
primarul comunei. 

Presedintele de sedin\a, solicita daca sun! interven\i 9i obiec\i la cele prezentate la aces! punct. 
Domnul Andrecu\ llie lulian, care arata ca nu este de accord cu incasarea de catre primarii a taxelor pentru 

ridicarea gunoaelor 9i aceste sa fie incasate individual de catre oparatorul zonal pentru acesty tip de prestari de 
servcii. 

Dupa ce presedintele de sedin\a, constata ca nu sunt interven\i, obiec\ii, discu\ii sau intrebari, supune la vol 
proiectul de hotarare, in forma propusa de primarul comunei. 

Secretarul comunei anun\a ca proiectul de hotarare poate fi aprobat cu majoritate absoluta ~i numarul de 
voturi necesar adoptari acestui proiect de hotarare. 

in urma votului proiectul de hotarare, este aprobat, cu un numar de 9 voturi ,,Pentru, nici un vat "impotriva" 9i 
nici o "Ab/inere", din totalul de 9 consilieri locali in functie, perezenti la sedin\a de consiliu local. 

In continuare presedintele de sedinta, solicita prezentarea ~pre dezbatere 9i aprobare documentele cuprinse 
la punctul 5, din ordinea de zi, respectiv: 

5. Proiect de hotarare nr.124 din 13.01.2023, privind aprobarea Memoriului tehnico-economic si a 
indicatorilor tehnico-economici ai proiectului ,.Recipiente de colectare a deseurilor pentru Dezvoltarea si 
Modernizarea Sistemului de Management Integral al Deseurilor din Judeful Bistrita-Nasaud" in vederea finantarii prin 
POIM 2014-2020: 



Se prezinta rapoartele de avizare lavorabila, ale Comisiilor de specialitate ale Consiliului local, privind 
proiectului de hotarare, supus dezbateri, Iara nici un amendament ~i/sau propunere de modificare, adusa acestuia. 

Se prezinta Proiectul de hotarare cu precizarea ca materialul supus dezbateri de la aces! punct din ordinea 
de zi, este in mapa de sedin\a a fiecarui consilier local. 

Referatul de aprobare al acestuia, este prezentat de domnul primar Ivan Mihai Gheorghe, in calitate de 
initiator, care arata motivul pentru care a lost initial aces! proiect de hotarare 9i solicita aprobarea acestuia. 

Raportul de specialitate 9i necesitatea aprobari acestui proiect este prezentat de domnul Gotea Dumitru 
Secretarul general al comunei $ieu\. 

Presedintele de sedin\a, solicita daca sun! interven\i 9i obiec\i la cele prezentate la aces! punct. 
Domnul Socaciu Dumitru Marius, intreaba ca cofinantarea la aces! proiect, de cine este suportata. 
Domnul primar Ivan Mihai-Gheorghe, ii raspunde ca cofinan\area la aces! proiect este suportata de catre 

Consiliu judetean Bistrita Nasaud 
In continuare sun! discu\i in consiliu local pe lama contanerelor semiangropate, instalate in fiecare sat, ca 

aceste containere sa fie dezalactate intrucat mai sunt persoane care mai arunca gunoi reciclabil. 
Dupa ce presedintele de sedin\a, constata ca nu sunt interven\i, obiec\ii, discu\ii sau intrebari, supune la vot 

proiectul de hotarare, in forma propusa de primarul comunei. 
Secretarul comunei anun\a ca proiectul de hotarare poate fi aprobat cu majoritate absoluta ~i numarul de 

voturi necesar adoptari acestui proiect de hotarare. 
In urma votului proiectul de hotarare, este aprobat, cu un numar de 9 voturi ,,Pentru, nici un vol "lmpotriva" 9i 

nici o "Ab/inere", din totalul de 9 consilieri locali in lunctie, perezenti la sedinta de consiliu local. 
In continuare presedintele de sedinta, solicita prezentarea ~pre dezbatere 9i aprobare documentele cuprinse 

la punctul 6, din ordinea de zi, respectiv: 
6. Proiectul de hotarare nr.125 din 13.01.2023, privind aprobarea modificarii Statutului si a Actului constitutiv 

al Asociatiei de Dezvoltare lntercomunitara pentru gestionarea integrata a deseurilor municipale in judetul Bistrita
Nasaud; 

Se prezinta rapoartele de avizare favorabila, ale Comisiilor de specialitate ale Consiliului local, privind 
proiectului de hotarare, supus dezbateri, Iara nici un amendamenl ~i/sau propunere de modificare, adusa acestuia. 

Se prezinta Proiectul de hotarare cu precizarea ca materialul supus dezbateri de la aces! punct din ordinea 
de zi, este in mapa de sedin\a a liecarui consilier local. 

Releratul de aprobare al acestuia, este prezentat de domnul primar Ivan Mihai Gheorghe, in calitate de 
initiator, care arata motivul pentru care a lost initial aces! proiect de hotarare 9i solicita aprobarea acestuia. 

Raportul de specialitate 9i necesitatea aprobari acestui proiect este prezentat de domnul Gotea Dumitru 
Secretarul general al comunei $ieu\. 

Presedintele de sedin\a, solicita daca sunt interven\i 9i obiec\i la cele prezentate la aces! punct. 
Dupa ce presedintele de sedin\a, constata ca nu sunt interven\i, obiec\ii, discu\ii sau intrebari, supune la vol 

proiectul de hotarare, in lorma propusa de primarul comunei. 
Secretarul comunei anun\a ca proiectul de hotarare poate fi aprobat cu majoritate absoluta ~i numarul de 

voturi necesar adoptari acestui proiect de hotarare. 
in urma votului proiectul de hotarare, este aprobat, cu un numar de 9 voturi ,,Pentru, nici un vol "lmpotriva" 9i 

nici o "Aptinere", din totalul de 9 consilieri locali in lunc\ie, perezen\i la sedin\a de consiliu local. 
In continuare presedintele de sedinta, solicita prezentarea spre dezbatere 9i aprobare documentele cuprinse 

la punctul 7, din ordinea de zi, respectiv: 
7. Proiectul de hotarare nr.150 din 17.01.2023, privind aprobarea unor demersuri in vederea preluarii in 

proprietatea comunei Sieut a Cabanei Frumusica de la Asociajia Crescatorilor de Taurine Sieut: 
Se prezinta rapoartele de avizare lavorabila, ale Comisiilor de specialitate ale Consiliului local, privind 

proiectului de hotarare, supus dezbateri, Iara nici un amendament ~i/sau propunere de modificare, adusa acestuia. 
Se prezinta Proiectul de hotarare cu precizarea ca materialul supus dezbateri de la aces! punct din ordinea 

de zi, este in mapa de sedin\a a fiecarui consilier local. 
Releratul de aprobare al acestuia, este prezentat de domnul primar Ivan Mihai Gheorghe, in calitate de 

initiator, care arata motivul pentru care a lost initial aces! proiect de hotarare 9i solicita aprobarea acestuia. 
Raportul de specialitate 9i necesitatea aprobari acestui proiect este prezentat de domnul Gotea Dumitru 

Secretarul general al comunei $ieu\, care arata ca in urma auditului efectuat de Curtea de conturi a rezultat un debit 
neincasat de 19446 lei, de la ACT $ieu\ 9i exista posibilitatea de stingere a acestui debit, prin preluarea de la ACT 
$ieu\ a Cabanei Frumusica construta de acesata asocia\ie in pa9unea comunala a satului $ieu\, din Mun\ii Calimani, 
care conform unei evaluari, are o valoare de 19.610 lei, motiv pentru care s-a venit cu aces! proiect de hotarare 
pentru a incepe demersurile de preluare a acestea in domenul public al comunei $ieu\, in schimbul debitului 
neincasat. 



Dupa ce presedintele de sedinja, constata ca nu sun! intervenji, obiec\ii, discu\ii sau lntrebari, supune la vot 
proiectul de hotarare, In forma propusa de primarul comunei. 

Secretarul comunei anun\a ca proiectul de hotarare poate fi aprobat cu majoritate absoluta 9i numarul de 
voturi necesar adoptari acestui proiect de hotarare. 

1n urma votului proiectul de hotarare, este aprobat, cu un numar de 9 voturi ,,Pentru, nici un vot "impotriva" 9i 
nici o "Abfinere", din totalul de 9 consilieri locali In functie, perezenti la sedinta de consiliu local. 

1n continuare presedintele de sedinta, solicita prezentarea ~pre dezbatere 9i aprobare documentele cuprinse 
la punctul 8, din ordinea de zi, respectiv: 

8. Proiectul de hotarare nr. 183 din 18.01.2023, privind aprobarea documentatiei tehnice de dezmembrare a 
imobilului lnscris In CF 29255 Sieut. cu numar cadastral 29255, In suprafata de 5084 mp, situat In intravilanul 
localitatii Sebis; 

Se prezinta rapoartele de avizare favorabila, ale Comisiilor de specialitate ale Consiliului local, privind 
proiectului de hotarare, supus dezbateri, Iara nici un amendament 9i/sau propunere de modificare, adusa acestuia. 

Se prezinta Proiectul de hotarare cu precizarea ca materialul supus dezbateri de la acest punct din ordinea 
de zi, este in mapa de sedinja a fiecarui consilier local. 

Referatul de aprobare al acestuia, este prezentat de domnul primar Ivan Mihai Gheorghe, In calitate de 
initiator, care arata motivul pentru care a fost initial aces! proiect de hotarare 9i solicita aprobarea acestuia. 

Raportul de specialitate 9i necesilatea aprobari acestui proiect este prezentat de domnul Gotea Dumitru 
Secretarul general al comunei $ieuj, care arata ca aces! proiect de hotarare se refera a dezmembrarea unui drum, 
din intravilanul satului Sebi9, respectiv: Uli\a Dogareasca care In Cartea funciara este este cuprinsa sunb acela9i 
numar cadastral 9i Ulija Cebii, motiv pentru care se solicita dezmembrarea acestora in doua CF-uri, un CF pentru 
Uli\a Dogaresca cu CF nou cu nr.29604, in suprafa\a de 4869 mp 9i Uli\a Cebii cu CF nou cu nr.29603, in suprafa\a 
de 215 mp. 

Dupa ce presedintele de sedin\a, conslata ca nu sun! intervenji, obiecjii, discujii sau lntrebari, supune la 
vot proiectul de hotarare, in forma propusa de primarul comunei. 

Secretarul comunei anun\a ca proiectul de hotarare poate fi aprobat cu majoritate absoluta 9i numarul de 
voturi necesar adoptari acestui proiect de hotarare. 

1n urma votului proiectul de hotarare, este aprobat, cu un numar de 9 voturi ,,Pentru, nici un vol "impotriva" 
9i nici o "!,bfinere", din totalul de 9 consilieri locali In func\ie, perezenji la sedinja de consiliu local. 

In continuare presedintele de sedinta, solicita prezentarea spre dezbatere 9i aprobare documentele cuprinse 
la punctul 9, din ordinea de zi, respectiv: 

9 DIVERSE 
Domnul Greta Dumitru, pre9edintele ACT Rustier, prezent in sala de sedinta prezinta o scrisoare cu stare de 

fapt a imobului Grajdi de reproducatori din satul Rustier, lnchiriata 9i susjine ca cladirea este intr-o avansata stare de 
degradare existand riscul a se probusi 9i chiria stabilita este marea fata de condijiile ce le poate oferi acesta cladire. 

Consiliu local ia act de cele aratate in scrisoare ACT-ului Rustior. Consideraa ca de urgenja trebuie 
intervenit, pentru repararea acestei cladiri 9i igenizarea terenului. 

Primarul comunei arata ca partea din cladire care a fost lnchiriata la doctorul Gordon Dumitru este 
lntrejinuta, dar in restul cladriri care pe timpul de verii, au fost cazaji pastori de la ciurda satului, exista multa 
mizerie, ala! In cladire cat 9i in jurul acesteia 9i arata ca imediat ce timpul va permite va trece la curajirea locului, 
repararea cladiri. Scrisoarea ACT-ului Ru9tior, este inaintata primarului comunei spre rezolvare. 

Se prezinta spre aprobare: 
- cererea Parohie Ortodoxe Sebi9 inregislrata sub nr.227 din 26.01.2023, prin care solicita, acordarea de 

material lemno din padurile comunele In cantitate de 70 me necesar pentru rfefacerea sarpantei la Biserica Ortodoxa 
sin satul Sebi9. 

Domnul primar arata faptul ca s-a consultat cu Ocolul silvic Va/ea Sieului 9i aces! material lemnos necesar 
pentru Biserica din Sebi9, se va acorda din padurea comunala Haita, a satului $ieuj. 

Se supune la vol solicilarea, a 70 me material lemnos pentru Parohia Sebi9. 
1n urma votului solicitarea, este aprobata, cu un numar de 8 voturi ,,Pentru, 1 (un) vol "impotriva" (Socaciu 

Dumitru-Marius, motivat de faptul ca /emnul provine din padurea comuna/i'i a satului $ieut) 9i nici o "Ab/inere", din totalul de 
9 consilieri locali in func\ie, perezenji la sedinja de consiliu local. 

- cererea Parohie Ortodoxe Sebi9 lnregistrata sub nr.227 din 26.01.2023, prin care solicita, acordarea unui 
sprijin financiar necesar la repararea 9arpantei la Biserica Ortodoxa $ebi9. 

Se supune la vol solicitarea, Parohiei Ordodoxe Sebi9. 



in urma votului solicitarea ajutorului financiar solicitat, este aprobat, cu un numar de 9 voturi ,,Pentru, nici un 
vol "impotriv{t ~i nici o "AbJinere", din totalul de 9 consilieri locali in functie, perezen\i la sedin\a de consiliu local, 
fondurile necesare sunt prevazute in Bugetul comunei $ieut, pe anul 2023, la Cap. 670250 - ,,Alte cheltuieli in 
domeniul culluri, recreieri $i religiei", suma totala de 36 mii lei, in cadrul careia, Parohia Ortodoxa Sebi~, va primi 
sum a de 10 mii lei. 

Domnul Ivan Mihai Gheorghe, primarul comunei informeaza consiliu local ca in data de 30 ianuarie 2023 la 
$ieut este organizat manifestarea culturala ,.Jocul lnsuratilor,. la care ii invita pe toti consilieri locali de a lua parte. 

La fel arata ca in data de 19.02.2023, ora 12, are loc manifestarea comemorativa, care consta in dezvelirea 
.Monumentului Eroilor din cele Doua Razboaie Mondiale" sfin\irea acestuia cu parada militara, la care va participa 
oficialitati judetene, ~i locale ~i Tnalti prelate ~i preo\i, manifestare care va avea lac in centrul localitati Sebi~ ~i in 
acest sens invita a lua parte la aceasta manifestare, to\i consilieri locali in func\ie. 

Presedintele de sedin\a, solicita pe rand, consilierilor locali prezen\i la sedinta, daca au de facut unele 
eventuale declarati politice, intrebari sau interpelari. Se inscriu la discutii: 

Domnul Dumbravan loan, solicita a se prevedea in procesul verbal al sedintei consiliului local, de azi, ca 
amplasamentul capelei ce se va ridica in $ieu\, nu este inca stabilit. 

Domnul Scoaciu Dumitru Marius, care arata ca incepand din luna februarie sedin\ele consiliului local vor fi 
filmate pentru a fi facute publice pe re\elele de socializare. 

Sunt discu\i pe aceasta tema, in care sens domnul Gotea Dumitru secretarul general al comunei, arata ca 
filmarea sedin\elor de consiliu, precum si distribuirea acestora pe re\elel de socializare, nu este prevazuta in 
regulamentul de organizare si func\ionare a consiliului local ~i considera ca im acest fel trebiue modificat 
regulamentul cu aprobarea majorita\i consilierilor locali in functie. 

Domnul Andrecut llie lulian arata ca el nu este de acord cu filmarea sedin\elor consiliului local. 
Domnul Scoaciu Dumitru Marius, arata ca in satul Rustior pe drumul din Sorecu\a este infundat san\ul 

adiacent drumului si apa se scurge pe carosabil~i solicita a se interveni pentru desfundarea acestuia. 
Oomnul Greta Petru, care se refera tot la drumul din Sorecu\a ~i solicita interven\ia cu buldoexcavatoru 

pentru desfundarea san\ului respectiv. 
Domnul Olar Partenie, care solicita la o viitoare rectificare bugetara sa sa se cuprinda fonduri pentru Parohia 

$ieu\, motivat de faptul ca la parohia $ieu\ sunt in constructie atat casa parohiala cat si cu acoperi~ul biserici. Arata 
in continuare probleme casei pasorului, in care acum pe limp de iarna lucoie~te o familia cu mai multi copii si nu are 
facut racord la curentul electric. 

Sunt mai multe discu\i pe aceasta tema, intrucat, familia respectiva, locuie~te provizoriu, in aceasta loca\ie 
avand domiciliul stabil in comuna $ieu. 

Domnul Dumbravan loan, care intreaba despre cladirea fostului magazin satesc din Rustior. la care se 
raspunde ca acesta cladire a fast a Coopera\ie ~i a fost cumparata de domnul Greta Dumitru din nu 
este in domeniul public ~i terenul aferent acesteia figureaza in cartea funciara pe persoane fizice din Rustior. 

Domnul Simionca Gavril, care solicita a se lua unele masuri pentru desfundarea rigolei carosabile la drumul 
de la Coco~ din satul $ieu\, inturcat apa ~i pietri~ul de pe acest drum se scurg in carosabilul drumului judetean. 

Oomnul Andrecut llie lulian, se refera la faptul ca domnul Pop Florin Trifan din Lunca de\ine un teren 
comunal al satului, provenit din locurile jidoje~ti, ~i daca nu are documente de proprietate, pentru acest teren sa ii 
fie inchiriat, a~a cum au ~i alte persoane din Lunca, care de\in terenuri comunale, de acest fe l. 

Domnul Galea Dumitru ii raspunde ca ii v-a solicita domnului Pop Florin Trifan a prezenta documente de 
proprietate pentru acest teren. 

Dupa ce domnul Simionca Gavril - Pre~edintele de sedin\a, consulta pe rfmd consilieri prezen\i ~i constata 
ca nu mai sunt alte discu\ii, intrebari ~i interpelari, declara\i politice, punctele inscrise pe ordinea de zi, fiind epuizate, 
declara inchise lucrarile ~edin\ei ordinare a Consiliului Local. 

Drept pentru care s-a intocmit prezentul proces-verbal, spre cele legale. 

PRESEDINTE DE SEDINT 'A, 
' Simionca Gavril 

iNTOCMIT, 
Secretar general af ?omunei ~ieu1, 

Gotea Du,nff ru 




